
VELKOMMEN



1. Velkomst og bekendtgørelse af dagsorden

2. Valg af dirigent

3. Dirigenten sætter scenen for den stiftende generalforsamling

4. Baggrunde for initiativet del I (Søren) del II (Keld) del III (Henrik)

5. Grundlaget for stiftelse af foreningen, vedtægter mv.

6. Valg af 7 bestyrelsesmedlemmer

7. Registrering af kommende medlemmer mv.

8. Hvad nu? Lidt om planen efter stiftelse af foreningen

9. Evt.

Aftenens dagsorden



2. Valg af dirigent

Forslag:

Ulrik Iversen



3. Dirigenten 
sætter scenen for den 
stift. generalforsamling



4. Baggrunde for 

initiativet



Bevar de røde skovporte
- Hvorfor er det vigtigt?



Bevar de røde skovporte
- Hvorfor er det vigtigt?



 Danmarks konger dyrkede parforcejagt fra 1670 til 1777.

 Kong Christian den 5. fik oprettet den kongelige vildtbane – i daglig 
tale dyrehaven oprindeligt bestående af Jægersborg Hegn og 
Jægersborg Dyrehave.

 Jægersborg Hegn lå indtil 1832 indenfor dyrehavehegnet, og en stor 
del af området lignede den nuværende dyrehave, men i 1830-40'erne 
blev området tilplantet med bøg og eg.

 Et unikt område der sidste år kom med på UNESCO´s liste over 
verdensarv. Både Jægersborg Hegn og Jægersborg Dyrehave indgår i 
udpegningen.

Historisk uomtvisteligt





…eller rettere stod!

Her er porten savet ned 
og erstattet med en rød 
pæl



AV det her gjorde rigtig 
ondt!

Porten er nu erstattet 
af en vej-bom



Portene er:

Kulturhistorie serveret på et sølvfad

Et vartegn for et helt særligt område, og tilmed et rigtig pænt 
vartegn

Det populære mødested - vi ses ved porten

En magisk grænse mellem hverdagens larm, stress og jag ind til 
en helt anden verden med ro til fordybelse, nydelse eller måske 
bare en slapper

Med til at bevare roen uden trafik

Indgangen til natur oplevelser

Noget ejendomsmæglerne ikke overser

Jamen det kan da ikke passe!
-portene hører jo til…



Noget måtte kunne gøres:

 Skovridergården 24. januar

 Ministeren sagde: ”Ja, det må vi have set 
på”

 Miljø- og Fødevareministeriet

 2 MF’ere stillede §20 spørgsmål

 Slots- og Kulturstyrelsen

 Styregruppen for Unesco udpegningen

 Rudersdal Kommune

 Naturstyrelsen

 Et utal af avis indlæg

 TV Lorry

 Glødende debat på facebook

 Der kom MASSER af tilkendegivelser



Selvfølgelig skal vi bevare de røde porte

Den 25. februar:

Port-venner mødte 

op og viste sympati



Er det ikke lidt voldsomt ligefrem at danne en forening?

Nej, for med en forening:
Får vi det nødvendige knudepunkt for alle der gerne vil hjælpe med at 

bevare de røde porte

Står vi stærkere

Har vi en samlet stemme til de nødvendige drøftelser af muligheder, 
godkendelser og forhåbentligt masser af godt samarbejde med 
Naturstyrelsen, museum, kommune, andre foreninger etc. 

Kan der arbejdes på at skaffe den nødvendige økonomi

Bliver det muligt at komme i gang med at samle og strukturere 
kræfterne

Dannelse af foreningen:

De røde portes venner



Hermed en opfordring til:

At vi i aften koncentrerer os om at få dannet foreningen

At vi får det gjort ordentligt

At der er tålmodighed til, at den valgte bestyrelse kan 
vende tilbage med information m.m.

Men én ting ad gangen 



4. Baggrunde for 

Initiativet



5. Grundlaget
for stiftelse af foreningen, 
vedtægter mv.



6. Valg af 7 
bestyrelsesmedlemmer



7. Registrering 
af kommende 
medlemmer mv.



8. Hvad nu?
Lidt om planen efter 
stiftelse af foreningen



9. Evt.



TAK FOR I AFTEN

KOM GODT HJEM



TAK FOR I AFTEN

KOM GODT HJEM


